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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az  írásbeli  választ  igénylő  kérdés  címzettje:  Gulyás  Gergely,  Miniszterelnökséget  vezető
miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe:  "Miért csúsznak a termőföld adásvételi szerződések
jóváhagyásával a kormányhivatalok?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy özvegy, kétgyermekes édesanya azzal a kéréssel keresett meg, hogy egy, 2018. július 12-én
megkötött termőföld adásvételi szerződése ügyében nyújtsunk neki segítséget.

A szerződés  jogszerű  megkötése,  majd  kifüggesztése  után  a  jóváhagyó  határozat  meghozatala
helyett  lassan  egy  éve  semmi  nem  történt.  Miután  a  komoly  pénzügyi  nehézséggel  küzdő
édesanyának minél hamarabb szüksége lett volna a vételárra, méltányossági kérelemmel is fordult a
kormányhivatal illetékeséhez, hogy megsürgesse ügyét.

2019.  márciusában  a  Pest  megyei  település  polgármesteri  hivatala  végül  megküldte  a
mezőgazdasági  igazgatási  szerv  megkeresésben  szereplő,  2019.  március  közepén  kelt  Magyar
Agrár-Élelmiszergazdasági  és  Vidékfejlesztési  Kamara  Megyei  Elnökségének  állásfoglalását  az
eladni  szánt  adásvétel  támogatásáról.  Határozat  azonban  azóta  sem született  a  kormányhivatal
részéről.

A föld adásvételi szerződése 2018. július 12-én íródott.  Tíz hónappal ezelőtt. Az új tulajdonos -
jogosultság hiányában - nem kezdte meg a mezőgazdasági munkákat, amíg a tulajdonszerzése nincs
jóváhagyva, ami további károkat okozott. A föld tulajdonjogának megszerzésére irányuló szerződés
hatósági jóváhagyására az általános ügyintézési határidő 80 nap, a határidő hosszabbításának nincs
helye.

Némi utánjárást követően azt a tájékoztatást kaptam több helyről is, hogy nem egyedülálló az eset,
mivel Pest megyében még 2018. áprilisában kötött szerződések is csak most kerülnek jóváhagyásra.



Kérem Miniszter  Urat,  adjon tájékoztatást  arról,  hogy az egyes  megyékben mekkora csúszások
vannak az ügyintézésben, továbbá arra kérem, hogy adjon felvilágosítást arról is, hogy mi okozza
ezen  késéseket,  illetve  mit  kívánnak  tenni  annak  érdekében,  hogy  a  törvénysértő,  az
állampolgárokat  kiszolgáltatott  helyzetbe  hozó,  őket  megkárosító  gyakorlat  minél  hamarabb
megszűnjön.

Tisztelettel várom válaszát.

1


